



**Hak Cipta Dilindungi Undang-Undang**  
1. Dilarang mengutip sebagian atau seluruh karya tulis ini tanpa mencantumkan dan menyebutkan sumber:  
a. Pengutipan hanya untuk kepentingan pendidikan, penelitian, penulisan karya ilmiah, penyusunan laporan, penulisan kritik atau tinjauan suatu masalah.  
b. Pengutipan tidak merugikan kepentingan yang wajar UIN Suska Riau.  
2. Dilang mengumumkan dan memperbanyak sebagian atau seluruh karya tulis ini dalam bentuk apapun tanpa izin UIN Suska Riau.

© Hak Cipta miliki  Muhammad Bayyinah

## Kata Kunci: *Tipe Kepribadian, Pemilihan karir*

State Islamic University of Sultan Syarif Kasim Riau



1. Dilarang mengutip sebagian atau seluruh karya tulis ini tanpa mencantumkan dan menyebutkan sumber:
  - a. Pengutipan hanya untuk kepentingan pendidikan, penelitian, penulisan karya ilmiah, penyusunan laporan, penulisan kritik atau tinjauan suatu masalah.
  - b. Pengutipan tidak merugikan kepentingan yang wajar UIN Suska Riau.
2. Dilang mengumumkan dan memperbanyak sebagian atau seluruh karya tulis ini dalam bentuk apapun tanpa izin UIN Suska Riau.

## ABSTRACT

### **Bayyinah, (2017) : The Correlation between Personality Type and Student Career Choice at State Senior High School 1 East Kampar**

This research aimed at knowing the significant correlation between extrovert personality and student career choice at State Senior High School 1 East Kampar. This research was a Correlation. The subjects of this research were the eleventh grade students amount 335 students, and 77 students were selected as the samples. The object was the correlation between personality type and student career choice. Questionnaire and documentation were the techniques of collecting the data. Product moment correlation formula was the technique of analyzing the data used to test the hypothesis. Based on the analysis result, it was proven that there was a significant correlation between personality type and student career choice at State Senior High School 1 East Kampar, especially extrovert personality that was 0.388 with 0.000 probability level. It was obtained from  $r_{\text{observed}}$  that was higher than  $r_{\text{table}}$  at 5% and 1% significant levels ( $0.217 < 0.388 > 0.283$ ) meaning that  $H_a$  was accepted and  $H_o$  was rejected. Guidance and Counseling teachers should provide the understanding of what should be noticed by students before choosing the career, in order to enjoy the career that would be cultivated in the future.

**Keywords:** *Personality Type, Career Choice*

- Pengutipan hanya untuk kepentingan pendidikan, penelitian, penulisan karya ilmiah, penyusunan laporan, penulisan kritik atau tinjauan suatu masalah.
- Dilarang mengumumkan dan memperbanyak sebagian atau seluruh karya tulis ini dalam bentuk apapun tanpa izin UIN Suska Riau.

## ملحّص

### بيان، (2017) : علاقـة صنـف شخصـي باختـيار مهـنة التـلامـيد في المـدرـسة الثـانـوية الحـكومـية الـأـولـى بـكمـبار شـرقـية

يهدف هذا البحث إلى معرفة معنوية العلاقة بين صنف الشخصي المتتسـبـ بـاختـيار مهـنة التـلامـيد في المـدرـسة الثـانـوية الحـكومـية الـأـولـى بـكمـبار شـرقـية. نوع هـذا الـبـحـث اـرـتـيـاطـ. وـذـات هـذا الـبـحـث جـمـيع تـلـامـيدـ الفـصـلـ الـخـادـيـ عـشـرـ بـالـعـدـدـ 335ـ نـفـراـ وـأـخـذـهـاـ العـتـبةـ بـالـعـدـدـ 77ـ نـفـراـ، وـأـمـاـ مـوـضـوـعـ هـذـاـ الـبـحـثـ عـلـاقـةـ صـنـفـ شـخـصـيـ باختـيارـ مـهـنةـ التـلـامـيدـ. وـأـسـلـوبـ جـمـعـ الـبـيـانـاتـ الـمـسـتـخـدـمـةـ الـإـسـتـيـانـاتـ وـالـتـوـثـيقـاتـ. وـأـسـلـوبـ التـحـلـيلـ الـمـسـتـخـدـمـ لـاـخـتـيـارـ الـفـرـضـيـةـ فـيـ هـذـاـ الـبـحـثـ استـخـدـامـ صـيـغـةـ اـرـتـيـاطـ ضـرـبـ العـزـومـ. وـبـنـاءـ عـلـىـ نـتـائـجـ التـحـلـيلـ الـمـدـلـولـةـ عـلـىـ أـنـ تـوـجـدـ عـلـاقـةـ مـعـنـوـيـةـ بـيـنـ صـنـفـ شـخـصـيـ باختـيارـ مـهـنةـ التـلـامـيدـ فيـ المـدرـسـةـ الثـانـويـةـ الحـكـومـيـةـ الـأـولـىـ بـكـمـبـارـ شـرقـيـةـ، خـاصـةـ صـنـفـ الشـخـصـيـ المتـتـسـبـ بـأـيـ قـدـرـ 0,388ـ بـمـسـتـوىـ الـاحـتمـالـ 0,000ـ. وـهـذـاـ الشـأنـ الـمـحـصـولـ عـلـىـ 0,283ـ <ـ الـحـاسـابـ <ـ الجـدولـ فـيـ الـمـسـتـوـيـ الـمـعـنـوـيـ 0,217ـ %ـ وـ 0,5ـ %ـ (ـ 0,283ـ <ـ 0,388ـ)ـ بـعـنـيـ Hـaـ مـقـبـولـةـ وـ Hـoـ مـرـدـوـدـةـ. وـأـحـسـنـ مـدـرـسـ الـاستـشـارـةـ أـنـ يـفـقـمـ التـلـامـيدـ عـنـ أـهـمـ الـأـشـيـاءـ قـبـلـ اـخـتـيـارـ الـمـهـنـةـ، لـكـيـ يـمـكـنـ الـاستـمـتـاعـ مـنـ مـهـنـتـهـمـ الـمـنـعـقـدـةـ فـيـ الـمـسـتـقـبـلـ.

الكلمات المفتاحية: صنف شخصي، اختيار المهنة.